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Personaltidning inom FFV UND ERH ÄLLSSEKTORN Nr 3 20 december 1973 

eVA 
eVM 
evvFöretagsnämnderna evö 


Underhållssektorns fyra företagsnämnder har haft sina 
sista s ammanträden för året, vid eVM onsdagen den 12 
december, vid eVA och evv i fredags, och vid evö i mån
dags, den 17. 

Bland den information som lämnades återges i korthet 
följande: 

Ekonomi*** 

Ett av de väsentligaste syftena med sektororganisationen 
är att inom så vida ramar som möjligt ge ansvar och be
fogenheter till sektor n. Detta syfte har inom underh ålls
sektorn konsekvent tillämpats så att även avdelni ngarnas 
ansvar och befogenheter ökat. 

Produktionsavdelningarna har sålunda ansvar för såväl 
sina intäkter som sina kostnader, s k delresultatsansvar. 
Detta har nödvändiggjort en periodvis ekonomisk rappor
tering. 

Den första fullständiga r apporten, som avser första kvar
talet av budgetåret 1973/ 74 presenterades. Tendensen för 
de två därpå följande redovisningsperioderna, d v s .läget 
omkring den l december, består. 

Faktureringen 
för sektorn är praktiskt taget enligt budget , men o r d e r
i n g å n g e n ligger drygt 12 Mkr under den beräknade. 
För de olika produktionsavdelningarna är läget följande: 

F L YGPLANA VDE LNINGEN har en orders tock och fak
turering, som just nu ligger cirka 10 Mkr under budgete
rad nivå. 

E LE K TRONlKA VDE LNING EN har en orderingång 2,5 
Mkr under budget och faktureringen släpar efter 0,9 Mkr. 

MOTORA VDELNINGE N har också just nu lägre order
ingång än som beräknats i budgeten. Siffran är 1,7 Mkr. 
Även faktureringen ligger under med 0,4 Mkr för närva
rande. 

TILLVERKNINGSA VDELNINGEN har fått order för 
drygt 0,7 Mkr mer än beräknat och faktureringen är 
5,5 Mkr högre än budgeterat värde. 

MATERIALLABORATORIET har order för 0,5 Mkr 
över budget och ligger obetydligt efter i faktureringen.

"<t 
o Adderar den uppmärksamme läsaren ovanstående siff

ror är det något som inte synes stämma i det första på
ståendet under mellanrubriken. Detta beror på att vissa 

order - i år - av redovis ningstekniska skäl sammanförts 
i en gemensam post som ger det sammantaget relativt go
da faktureringsresultatet. 

Bra resultat 
Resultatet, d v s överskottet, är bättre än budgeterat. Er
farenhetsmässigt vet vi att resultatstillväxten är något 
lugnare under resten av budgetåret, varför slutresultatet 
torde bli enligt budgeten. 

QiI~k'!p.!:oj~!!-~a_ ~~~aI understeg de budgeterade med 
44 000 efter första kvartalet. De största negativa avvi
kelserna är på FLYGPLAN, MOTOR och TILLVERKNING. 

2J.!l~o~t!!ajs"'p!1~gg~n är trots ovanstående större än om
kostnaderna på såväl FLYGPLAN, ELEKTRONIK som 
MOTOR. Bland annat kommer dock personalkostnadsök
ningar från nyåret att reducera överskottet i väsentlig 0m
fattning. 
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I Det blev U-nytt I 

-:. o> 

: Till pristävlingen. som utlystes i augustinumret om t 
~ namn på underhållssektorns personaltidning, har : 
~: gläcljande många l äsare hört av sig med en mängd : 
:~ förslag. t 
~: Namnet blev a lltså U-nytt, vilket först föreslagits : 
:~: av Folke Andersson 2310 . Han hade förresten "gar- : 
~ derat s in kupong" med f lera förslag och får nu en : 
~ bok i pris. ~ .:. .) 

'lo Koncernledningen har bestämt att samtligaper so- + 
~ naltidningar inom FFV skall ha enhetliga namn och t 
~ samma grafiska stil, FFV-nytt, FFV-HK-nytt, FFV- t 
~> "" 
~ U-nytt osv. <
~ Vi kommer alltså att få samma huvud på ev A-nytt :~ 
; och eVM-nytt och samtliga tidningar trycks med blå :~ 
:~: dekorfärg, så se upp i korgarna. . . :~: 
:1: Många namnförslag vittnar om fantasi och kreati- :o 
:1: vitet, i några fall kombinerat med artistisk form, t 
.: men allt det kan vi inte återge här. t 
:j: Tack alla medverkande! Era namnförslag pl,lblice- ~ 
::: ras på annan plats. ~ 
~ o 
~~~~~~~~.~o~~+~~~~*o.~~oo~~.+•••••••••••+.~.+••~••~•• 

Redaktör: Ingemar Lindstrand, 8134, tfn 03 1-99600. Välkommen kontakta mig, tack! 



Företagsnämnderna ... forts. 

Pengar för 

utveckling 

v t pris- och ramavtal med FMV har förlängts på fem 
år och innefattar en del nyheter: 

En av de viktigaste för vår del är bestämmelsen att vi 
bland våra omkostnader får budgetera medel för teknisk 
utveckling. 

Verksamheten får dock inte ha en renodlad karaktär av 
produktutveckling utan skall vara av allmän art som ett 
led i vidmakthållandet och höjandet av vår tekniska nivå. 

Innevarande års budget kommer inte formellt att ändras 
med hänsyn till denna tekniska utveckling. Dock pågår en 
inventering av lämpliga tekniska objekt, som skall utgöra 
en plan för i första hand tiden fram t o m nästa budgetår. 
Men verksamheten kan, om så i övrigt är möjligt, påbör
j as redan detta budgetår. 

Hittills har inventerats fram 115 olika tekniska projekt 
som bedömts medföra kostnader innevar ande budgetår på 
ca 1,6 Mkr och nästa budgetår 2,9 Mkr. 

Detta skall emellertid ses somett material som skall lig
ga til l grund för beslut om vilka som skall genomföras och 
med vilken pr ioriter ing detta skall ske. Givetvis m ' ste 
här också frågan om t illgängliga resurser, inte minst per 
sonella, undersökas närmare. 

Överskottet betalar 
räntan 
En annan nyhet i ramavtalet är att räntekostnaderna, som 
tidiga re år be lastat omkostnaderna, från i år kommer att 
betalas av överskottet. 

Tills vidare har det ej varit möjligt att på rättvisande 
sätt hänföra dessa t ill de oli ka avdelningarna. Avsikten 
är dock att så småningom redovisa i vilken utsträckning 
avdelningarna tar kapital i anspråk. 

*** 
Personalkommitteer 
I början av 1974 kommer vid såväl eVA som eVM att in
rättas personalkommi tt~er, vilka skall ingå som utskott 
i respektive företagsnämnd. 

Vid evv och evö kommer personalkommitt~ns uppgif
ter att handläggas av respektive företagsnämnds arbets
utskott. 

Kommittens mål är att ve"rka i frågor om produktivitet, 
trivsel och arbetstillfredsställelse inom enheten i överens
stämmelse med FFV mål och riktlinjer . Vidare skall kom
mitten arbeta för att motsvara de anställdas och fackorga 
nisationernas för väntningar . 

Bland kommi tt~ns uppgifter kan nämnas: 

• 	 medverka vid analys av långsiktiga bemanningsplaner 
• 	 vara samrådsorgan vid framtagning av budget och per

sonaiplaner 
• 	 medverka vid planering och genomförande av struktur

frågor 
• 	 fungera som utredningsorgan i trivselfrågor samt 
• 	 bereda alla personalfrågor som föredras i nämnden. 

Sarnrådsverksaflnheten 
En vidareutveckling och anpassning av samrådsverksam 
heten v id e VA kommer att genomföras från mars månad 
1974. Anpassningen är betingad av de förändringar som 
har skett vid övergången till sektoror ganisation . Samrå 

det skall bedrivas som en del av linjeorganisationens verk
samhet. 

Arbetsor ganisationens indelning i avde lningar och sek
tioner skall i allmänhet utgöra verksamhetsområden för 
de nybi ldade a v d e l n i n g s k o m m i t t ~ e r n a 
respektive s a m r å d s g r u p p e r n a . 

Samrådsgrupper kommer till en början att inrättas inom 
f1ertalet av eVA:s sektioner. Målet är att med dessa grup 
per skapa bättre förutsättningar för de anställda att påver 
ka förhållanden inom den egna arbetsplatsen. 

Avdelningskommittens uppgift är att behandla fr ågor som 
omspänner avdelningens totala verksamhet. Kommittens 
ledamöter omfattas i första hand aven representativ med
verkan från de samrådsgrupper som ingår i avdelningens 
verksamhetsområde . 

Sedan avdelningarnas och sektionernas samrådsgrupper 
vid eVA etablerats efter dessa linjer kommer liknande 
grupper att bi ldas vid de övriga verks täderna. 

eVM:s nuvarande s k medinflytandekommitteer inom in
strument- och tillverkningsområdena fortsätter ti lls vida 
re sitt arbete som hittills. De benämns i fortsättningen 
s a m r å d s g r u p p e r , vilket numera är centrala företags 
nämndens uttryck för denna verksamhet. 

Arbetarskyddslagen: 

415 utbildas 
Den reviderade arbetarskyddslagen, som träder ikraft nu 
vid nyår, ger upphov t ill en omfattande utbi ldning inom 
Underhållssektorn . 

Statens arbetsmiljönämnd (SAN) har att verka för att 

främst skyddsombud och arbetsledare får utbildning om 

lagen. 


Ett för hela näringslivet gemensamt informations- och 
utbildningsprogram, "Bättre milj ö", håller på att utarbe
tas av SAN . 

En liknande bred utbildning, benämnd "A rbetsmiljö 72", 
gjordes inom FFV 1972. De som deltog då behöver endast 
en kompletterande utbi ldning på fyra timmar. För ej ut 
bildade anordnas kurser i studiecirklar under 20 timmar. 

I februari påbörjas dessa cl rklar, troligen tidv is på ar
betstid . Dessförinnan utbildas instruktörer och clrkel 
ledare under en fem dagars kurs. 

Totalt har sektorn anmält 415 elever till denna utbild 

ning. 


evA-näDlnden 
Om sysselsättningsläget rapporterades fö ljande: 

FLYGPLAN 
har viss överbeläggning på den tekniska sidan och på pro
duktionssidan god beläggn ing inom el- och robotsektioner
na. 

Instrumentsekt ionen däremot, kommer p g a vikande be
läggnlngaUlipphörasom separat sektion från den l juli 
1974. Genom sär skilt beslut skall sektionens arbetsupp
gifter överfö ras till el- och robotsektioner na. 

Den personal som genom denna rationaliseringsåtgärd 
blir övertalig kommer att kunna beredas sysselsättning på 
el och robot, vilka beräknas få ökad beläggn ing. 

Beslut har fattat s på basis aven utredning, benämnd 
ELIN-projektet , som av nämnden beteckn ad es som ett 
gott exempel på en väl genomförd utredning, där man bland 
annat haft intima kontakter m ed berörda sam rådsgrupper . 
Mera om ELIN på annan plats. 

MOTOR 
räknar med något mindre arbetsbeläggning under 1974 ,men 
i övrigt en ganska jämn beläggn ing fram ti ll i s lutet av bud
getåret 1975/76, men då hoppas man att RM8 - motorn ska ll 
ge ett uppsving . Allt under förutsättning att man tar ut den 
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FFV styrelse 
höll sitt sammanträde på CVlVI 
den 11 decem ber. 

Elmer Axelson orienterade 
om erfarenhetern a av den nya 
sektoro rganisationen . 

Underhå lls s ekto rn s ve rksam
het demonstr e rades genom vis
ning av tillve rkningsavde lningen , 
flygplankontro ll m ed s e rvicebil 
m. m, samt autoteststationen 
i instrum entverkstaden . 

Man studerade ä im stirling
utvecklingen och uttryckte a ll Mats L arselI har få t t upp Vår teleservice i Stockholm 

,påret pa ett intermittent 
fe l. .. Efter två och ett ha l vt år i provisoriska lokaler

mänt sin beliltenhet med att ha 
fått bekanta sig med våra a ll

hos FOA på Öste rm a lm i Stockholm har vår fi lialsidiga underhållsresur ser . 
sedan ett år tillbaka e tablera t sig i egna lokaler 
på Grimstagatan 89 i Vå llingby . 

Pe rsonalen består för närvarande av tre man, 
men väntas öka till fyra inom den närmaste tiden. 

L okalerna är på 180 kvadratmeter, varav hälf
ten verkstad och resten lager, kontor och perso
nalutrymmen. 

Filiale n har som uppgift a tt sköta det lokala be
hovet av tillsyner på teleinstrument i stockholms
regi onen. Vi utför kali brering, tillsyn, repara
tion etc av oscilloskop, generatorer (LF,puls och 
HF), f rekvenstidmätare, digitala multimetrar , 
uni ve rs a lins trument mm . Dessutom leveranskon
troll a v nyinköpta instrument . 

Den hu vudsakliga kunden är na t urligtvis förs va
ter med sina olika anläggningar i regionen, men 
den civila kundkretsen växer och tar a llt större 
del av kapaciteten. Flera agenturfirmor har vi
sat sitt intresse för dela r eller hela sitt behov 
av kundservice. 

Det finns skäl att tro att sektorn både i Arbo
ga och Stockholm i framtiden kom m e r att få en 
stor marknadsandel av teleinst r umentservicen 
i landet. Vi träffas på tfn 08-87 50 86. 

Mats Larsell 

CVV:s sista helikopter levererad 

Vid CVM visades bl a till verkni ngsavdelni n gen för rik sdagsman Harald A lm gre n . 
Elmer Axelson, dir Erland Ullman , riksdagsman Sven Wede'n, dir Sigfr id Akselso n , 
ombudsma n Raoul Bos trö m o c h dir Lennart Jansson. p ~ bilden 30 m m Akan .' 

Fredagen den 30 no
vember lämnade den 
sista helikoptern 
CVv. 

Händelsen föreviga
des med några av män
nen bakom verket: 

CVV:s Arne Noreni
us och F8 Ki Arne 
Andersson tackar 
varann för ett myck
et gott samarbete. 
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Glada evA-veteraner. 

På bilden ses 27 al' de 30 trotjänarna - de tre som saknas är Karl Erik Frykman, Gösta N ogander och Edvin Westeriund. Främre raden fr. v.: 

Karl Abrahamsson, Anders Ander, Olov Andersson, Ingrid Berggren, Erik Bjurling, Carl Eklund, Gunnar Eriksson. Andra raden fr. v.: 

Tage Eriksson, Henning Forslund, Anders Hill, Knut Kihlman, Henry Liljeroos, Hubert Lundgren, Bengt Lundmark, Henry Lännbrink, 

Gunnar Marken. Tredje raden fr. v . . Hugo Moss, Gösta Olin, Stig Olofsson, Malte Olsson, Stig Pettersson, Rune Sjögren, Per Sjö lin, Nils Snäll, 

Kurt Steinnld, Anders Thuresson, Börje Uppgrell. 


fick 
g Id •• • 

50 av de 51 CVM-medaljörema s 
bilder, ovan och ovan till höger. 

Karl-Johan Agborg, Curt Ana 
Sven Andersson, Sven Anderssor 
man, Eskil Björkenor, Gunnar B) 
Siddie Enmar, Gunnar Eriksson, 
riksson, Hilding Gellerbom, Karl 
son, Erik Hellman, Björn-Olof f 
qvist, Eskil Johansson, Kurt CaU. 
sson, Henning Karlsson, Stig Car. 
Lindström, Göte Loinder, Sture 
Qvist, Hans Rundberg, Elis Sahli. 
Skoglund, Arne Ternstedt, TorSI 
Wilhelmsson. 

Elmer Axelson med CVV-veteranerna Olof Eriksson, Gunnar Svan, Sigvard Andersson, Lennart Hedlund, 
Sixten Stenman, Bengt Bergquist, Nils Lindström, Olov Karlsson, Arne Eriksson och Kurt Pfändtner. 
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" nte mindre än 91 F'F V-U:are tilldelades i år armbandsur i guld för »nit och redlighet i rikets tjänst» 
För en tid sedan skedde utdelningen i Malmslätt , Arboga och Västerås. Vid CVM och CVV har det 
tidigare enda t vankats kaffe vid sådana till fällen. men genom initiativ av FCTF If 72 Malmslätts
föreningen har F'FV Centrala Företagsnämnd u t talat sig fö r a tt utdelningen borde ske under fest
ligare former. 
S~ blev det också. God supe' , musik, roliga historier m m gjorde dessa kvällar minnesrika. Elmer 

Axelson deltog i alla tre fes tligheterna, tackade medaljörerna för deras trogna tjänst och framhöll 
den stora betydelsen detta har för företaget. 

, 
••• och S pe 

SMT:s mäss på Viksäng (fd. C VV:s) var platsen fö r C VV-veteranemas glada supe'. 

-m var med på mässen, måste delas upp på två 

'är är alla namnen: 

rsson, Folke Andersson, Harry A ndersson, 

Sven Andersson, Å ke Andersson, Thage Berg


irkman, Curt Cen termark. Tage Danielsson, 

] ov Fem kvist, Birgit Fransen, Lennart Fred

~ustav Grahn, Harry Gustavsson, S ten Gustavs

Jlm , Nils Holmberg, Per Holmgren , Olof Hagg

nås, Eric Carlsson, Arne Karlsson, Elis Karl

'son, Agne Kure/id, Borge Lan/z, Ragnar 

/ilsson. A rthur Olsson, R agnar Petersson , Olle 

, Mann e S igvardsson , Karl-A xel Sjögren. Ahme 

n Tun het, Arne Wedhammar och Erik 
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Företagsnämnden ... forts. 

flygtid s om är tilldelad förbanden. Förberedelserna för 
R M8-unde rhållet har redan nu get t tekniska sidan ökad sys 
selsättning . 

En viss obalans råder i beläggninger; just nu genom att 
RM9-motorerna ute på förbanden kräver m indre underhåll 
än väntat, m edan förhållandet m ed RM6-moto r erna är det 
motsatta. 

ELEKTRONIK 
har en ganska tillfredsställande totalbild, men om man tit 
tar på de olika yrkesområdena ser det något annorlunda ut. 

CVÖ kan sysselsätta ytterligare ett 20-tal man, t ex 
s ex dieselmontörer och ett tiotal ingenjörer. 

Q.~.!~.§~~.!.l~~~vid CVA har redan i januari 74 vissa 
beläggnlngsproblem och räknar successivt med ett över
skott unde r 1974. 
M~~~~~~~'!.n~!! kommer att ha underbeläg~ning för 

åtta m an . En omplacerl ng av fyra man till CVO är på tal 
och unde r handllngar med F MV-F :UH pågå r om vissa jobb 
under en r espittid. 

Den vikande order ingången är bland annat att hänföra till 
a tt de r egionala verkstäderna får mera arbl ten för egen del. 
Nedanstående siffror för de fern första redovisningsperio
derna l r visar att ansträngn ingar görs för att kompensera 
bortfallet: 

Avgivna anbud 
Erhållna beställn ingar 
Ej slutbehandlade anbud 
Avböjda anbud 

9 , 2 Mkr 
1 , 2 " 
5,4 
2,6 

Pågående interna utredningar 
I samband m ed AGOR-C-arbetet diskuterades frågan om 
var i organisationen telemätinstrument, autotestteknik och 
telekom ponenter bör vara placerade. 

p å grund av ti dsbrist slutbehan dlades inte f rågan då, utan 
man bes tämde s ig för att starta m ed den nuva r ande orga
nisationen för att under löpande budgetår fortsätta utred
ningen . 

En arbetsgrupp, bestående av Christer Nilsson som sam
m ankallande samt Carl - R ichard Ekblad och Bengt Nilsson 
har nu påbör jat denna utredning. Dess målsättning är att 
vara klar t ills dess a r betet med nästa å rs budget startar 
i februari. Eventuella ändringar genomförs till l juli 74. 

AGOR-C förutsatte också att man s ku ll e Utta ytterligare 
på ELEKTRO KS organisation . Carl-R ichard Ekblad har 
i uppdrag att undersöka om de t ä r lämpligt att göra några 
eventue lla ändringar av den nuvarande organisationen. 

Parkeringen 
Vid för ra sammanträdet fr amfördes önskemål om att min
s ka den privata fordonsparkeringen inom CVA om råde för 
att elim inera den besvärliga t rafiken vid vakten. 

En ligt en utredning skulle en tänkbar utbyggnad av nuva
rande parkering utanför porten ge ett t ills kott på 200 par
kerl ngsplats e r och sålunda gott och vä l täcka behovet. 
Gästparker ingen vid vakten kan utvidgas till 40 platser och 
mitt em ot finn s utrymme för bussparkerIngsficka. 

Med hänsyn till den nu ovissa bensinsituationen m m an
såg nämnden a tt en eventue ll utbyggnad skulle anstå t v. 
Man vill också se vilken effekt differentierin gen av arbets
tiden efter nyår kommer att ha för t r afiken och om befint
liga parkeringsmöj li gheter kan m edge att vissa parkerings
ti llstånd lnom om rådet dras in. 

När det gälle r ~i.l~~t.Q!:.'0.!!!I~!:.~ har en ny enkät gjorts 
med precisering av beräknade kostnader. Av 200 som ti 
digare uttalat sitt intresse är 50 fortfarande intres serade. 
Meddelande på anslagstavlorna om ytterligare intresserade 
fanns gav inga napp. Årsavgiften beräknas f n till 250 kr 
per plats, förutsatt att kraftförsörjningen klaras från den 
el-central som kommer att tillhöra den planerade verkstads
byggnaden i närheten. 

FFV-U-are med tur 
I FFV särskilda förslagslotteri hade personalen i unde rhålls
se ktorn turen att få 7 av de lOv insterna. Namnen på vinnarna 
publice ras i F FV -nytt. 

CVM-nämnden 

Någon större förändring av ~JO:..b~!.s!?~IJg~~~I2. har int e 
inträffat sedan förra nämndsam manträdet. Konstruktions
sektionen har dock fått säkrare beläggning. Det gäller 
också tillverkningsavdelningen, men mellan de olika till 
verknings sektionerna är fördelningen ojämn, vilket man 
försöker utjämna genom personalomflyttning. 

Gatua rbetena för avloppssystemet är nu klara i första 
etappen.-Manskall justera vägbeläggning och parkområde 
till våren. 

Godsterminalen avses placeras på emballageförrådets 
plats({nvld-porten). F örrådet skall rivas oc h arbetena på
börjas i mars och beräknas vara klara i november 74 . 

PB 71 är som bekant benämningen på den särskilda kom
mitte-som vid CVM arbetar sedan 1971 med personalbehovs
frågor, omflyttningar etc . Den kommitten är alltså en fö
regångare till den personalkommitte som FFV centrala 
företagsnämn d nu föreslagit skall inrättas vid va.r je FFV
enhet. Personalkommitteerna inom sektorn skall bestå av 
fyra ledamöter, tv fr ån företaget och en från vardera 
SF och FCTF. När denna verksamhet kommit igång av
vecklas PB 71 vid CVM. 

Studiebesök vid CVA vore önskvärda enligt FCTF tf 72, 
varsm-edlemmar tycke r att de behöver lära känna verk
samhet och kamrater där. Äv en från CVM Verkstadsklubb 
uttalades intresse för sådana besök. 

Undersökning skall göras av möjligheterna att tillmötes
gå dessa önskningar. 

CVV-nämnden 
ventilerade av naturliga skäl ovanstående fråga mer ingå
ende. Personalorganisationerna avser att kom ma in med 
ytterliga re skriftliga s ynpunkter på rapporten . 

Planeringen av utbildning på flygplan 37 ägnades speci
ellt intresse. 


Budskap från CVV 

CVV-nämnden utta lade en rekommendation till de anställ 

da i underhålls sektorn att i görligaste mån utnyttja kollek

tiva färdmedel och lämna den egna bilen hemma. 


Nämndens ordf K Ingvar Persson överlämnade andra pris i FFV 
förslagslotteri, 500 kr. till Sven Forsberg vid sammanträdet i 

fredags. 

CVÖ-nämnden 
utöver behandlingen av ärendena, som behandlats i det all 
männa referatet ovan, ägde en liten ceremoni rum vid nämnd
sammanträdet i m åndags. 

Ordföranden Carl-Richard Ekblad hade nöjet att till Dick
Eddie Enebro överlämna Trafiksäkerhetsverkets guldnål "för 
förtjänstfullt trafiksäkerh€tsarbete, s peciellt inriktat för 
att öka använ dandet av bilbälten". 

Förslagsverksamheten har vid CVÖ varit mycket intensiv 
år från år. Sedan 1970 har man varje år dubblera t inlämnade 
förslag, från 8 första året, till 70 förbättringsförslag i år. 

Klarar CVÖ-arna en fördubbling även 1974? 
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Vi är över 3000 ... 

Inom underhållssektorn var antalet anställda den l decem
ber 3042 personer, varav 1581 i Arboga, 11 L i Malmslätt, 
152 i Västerås och 128 i Ö te rsund. 

Sedan sektorn bildades den l juli i ar har 71 anställda 
slutat, varav 18 m ed årlig ersättning eller pension. 

35 nya medarbeta re har anställts, varför nettoavgången 
är 3S pe rso'ler. 

Beträ[fande de nyanställda gäller det korttidsanställning 
för 11 perso'1er, vidare har 12 omplacerats från FTG i 
Göteborg. 

Omplacering från R- till L-tjä:.1stemän har gjorts för 
13 anställda. 

... men 91 lu tar 
Det närmaste hal våret beräknas 91 anställda avgå med 
årlig ersättning eller pension. Den 31 december slutar 17 
anställda med årlig ersättning. Se i övrigt tabellen här. 

PLANERAD PERSOANLA VGÅNG 

med årlig ersättning 0ch pension t o m 30 juni 1974 


Årlig 
ersättn . 
eVA 
eVJ\1 
evv 

73-12-31 

3L+6R 
2L+3R 
2L 

l:a kv 74 

2L+1R 
13L+6R 

2:a kl' 74 

14L+llR 
7L 
3L+3R 

Summa 

37 
31 

8 

Pension 
eVA 
eVM 

1R 3R 
6R 

1L+lR 
3L 

6 
9 

7L+10R 15L+16R 28L+l5R Tot.91 

Framtida flygplanverksanl
heten vid CVM och CVV 

Som framgått av tidigare eVM-Nytt har på GD upp
drag en intern utredning gjorts om den framtida flygplan- verksamheten vid eVl'vI och evv. Enligt 1968 års riksdags
beslut skulle evv vara avvecklad i huvudsak under budget
året 1970/71. Genom att arbetsuppgifter funnits har dock 
fortsatt sysselsättning kunnat beredas persona len vid flyg
planverkstad en i Västerås efter detta budgetår. 

Enligt den prognos som gjorts för flygplanarbeten - under resten av 70-talet skulle, när pågående modifie
ringsarbeten på fpl 35 avslutats om cirka två år, erforder
lig kapacitet för sådana arbeten utgöra 50 a 60 procent av 
nuvarande sammanlagda kapacitet vid eVM och evv. 

Enligt utredningen skulle de resurser av olika slag 
som finns vid eVM kompletterade med ca 40 man från 
evv (till sammanlagt ca 150 man) då ge den erforderliga 
kapaciteten. Verksamheten vid evv skulle då läggas ned 
och riksdagsbeslutet därmed vara fullföljt. 

I utredningen har dock gjorts en jämförelse me llan de 
båda alternativen for tsatt flygplanverksamhet vid enbart 
eVM och enbart evv. F rämst med anledning av att i 
eVV-alternativet en viss särskild administration där 
krävs och att alternativ användning av flygplan lokalerna 
vid eVM saknas blir enligt gjord kalkyl årsomkostnaderna 
för eVV-alternativet ca 1 Mkr eller 15 %större än för 
eVM -alternativet. 

Utredningen leder sålunda fram till förslaget att verk
samheten vid evv avvecklas omkring årsskiftet 1975/76, 
var efter flygplansarbetena koncentreras till eVM. 

Personalorganisationerna vid evv hävdar för sin del 
att (Iygplanverksamheten vid eVM skall avvecklas och 
successivt överföras till evv. Skälen skulle främst vara 

bättre lokaler vid evv, personalens vid evv stora er 
farenhet av flygplanverksamhet och bättre sammanhållning 
av olika servicefunktioner i en byggnad vid evv. 

Läget i frågan är det att personalorganisationerna för 
drygt en månad sedan fick vissa begärda kompletterande 
uppgifter och nu studeras dessa. 

Som tidigare meddelats beräknas beslut i ärendet 
träffas av CD omkring l april nästa år. 

ELIN 

- ingen dröm 
Projekt ELIN startade l sept med uppgift att studera 
och värdera de olIka konsekvenserna aven organisa
torisk sammanläggning av EL- och IN-strumentsek
tionerna vid e VA och att till Robotsektionen överföra 
sådan mtrl, om passar in i sektionens profil. 

ELIN har drivits som ett internt projekt. I arbetet 
har de ltagit de berörda sektionscheferna Eddie Wes
terlund, Robert Olsson-Seffer och Arne Rydeborg. 
Som sammanhållande och sekreterare har Gunnar 
Rydberg fungerat. 

Samrådsgru pperna 
och fackliga fcireträdare, som fortlöpande fått infor
mation om utredningens förslag, har visat ett mycket 
positi vt intresse och tillfört projektet värdefulla syn
punkter och ideer. 

Bakgrunden 
till projektet är de probelm, vilka särskilt hårt drab
bat Instrumentsektionen. Ändrad underhållsfilosofi 
har medfOrt stort beläggningsbortfall, som inom sek
tionens "smala produktorn råde" inte kunnat kompen
seras med nya arbetsuppgifter. 

Sektionens 85000 produkti va timm ar budgetåret 
1970/ 1971 har decimerats till 48000 i år och en ytter
gare minskning med 5000 h är förutsedd innan läget 
är stabiliserat. 

Det är lätt att förstå de negativa konsekvenserna av 
en sådan utveckling. Produktionsresurser i form av 
personal, utrustning och lokaler kan inte utnyttjas i full 
utsträckning. Kostnaderna ökar, det ekonomiska resul
tatet försämras och personal blir övertalig. 

Vid EIsektionen 
är läget närmast det motsatta. Full beläggning och 
marknadsmässiga möjligheter att expandera. Endast 
brist på utrymme har stoppat den utveckling av un
derhåll på telernätinstrument, som en utredning på
visat att det finns marknad för. På tillverkningsav
snittet finns också utsikter till expansion. 

För den materiel, som underhålles av Instrument
sektionen, finns också grundresurser inom EI- eller 
Robotsektionen. 

Robotsektionen har delvis unika resurser i form av 
kunnande, utrustning och lokaler, som det finns möj
lighet att öka utnyttjandegraden utav. 

Hur och när 
Utredningens arbete utmynnar i ett antal rekommen
dationer, av vilka de viktigaste är 

att Instrumentsektionens lokaler utryms i tre etap
per och materielen överförs till produktgrupper 
inom EI- och Robotsektionerna; 

att etapp l och 2 realiseras under innevarande bud
getår och etapp 3 då behov av ytterligare utrym
me för expanSion av teleinstrurnentunderhåll fö
religger; 

att Instrument- och Elsektionen organisatoriskt sam
manläggs vi.d budgetårsski.ftet 1974; 

att friställda lokaler i tunnel I övervåning successivt 
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tas i anspråk av Telein s tr umentverkstaden; 

att 	 som en följd därav lediga lokale r i tunnel II kan Bättre chefer 
utnyttjas för ökad verksamhet på tillverkningsav
snittet; 

a tt 	 en särskild utredning få r ö verväga möjligheterna 
till utveckling av underh åll på kameror och optik 
jämte placeringen av denna verksamhet. 

EUN innebär 
att 	 ~n årlig kostnadsbesparing erhålls av storleks

ordningen 0,3 Mkr till följd av samordnad admi
nistration och därmed lägre kostnader for indi
rekt produktivt arbete; 

a tt 	 lokaler friställs som möjliggör önskad expansion 
av teleinstrumentunderhåll och till verkning; 

att fullt utnyttjad denna verksamhet kan ge en ökad tionschefer. 

fakturering av 6 Mkr/år och motsvarande vinst; H är är några som nu blivit b ättre chefer: Tommy Martinsson , Birge r 
Ahlin, Ingvar Agele'n, Ake Wenegå rd , Arn e Ottosson, Edvin Weslerlund ,

att 	 den expanderande verksamheten skapar arbets Arne Rydeborg, Robert Olsson -Seffer, Mar tin Forsgren, Sture ilsson ,
tillfällen for öve rtalig personal. Erli n g Christen ss on, Berndt Fröd e'n , Ingvar Gustavsson, Kaj r ik sson, 


In gvar Lagerstedt, Henry Emanuelsso n, Jan-Olof Löfdahl, Stig Eriksson, 

Stig Nordq vist, T o re Johansson oc h Lars J ohansso n.


Gunnar Rydberg Med på bild e n (a nd re fr ån vänster) är också psykologen P-A Lundströ, --"" 

Under hösten har tredagars chefsk urse r anordnats för avde ln ings  och sek 

Avgjort 
II 

att vi ska behåll a de lokala blade 

\ I \ I \ I 

informationen skall f1j dl n och att tyngdpunkten i tycker Jag att det fÖr eblad behövs också efterme as genom dessa. Ett sekto r försv a nn, för den gav o~:~: del var synd a tt Bergtrollet
ofta, annars kunde sek:;~~FFV-nyt t lote kommer ut så formati on Om makens/ ak de hemmavarande lite ln-
Koncerntidnlogen. 1 ormatlOnen lika gärna stå l Det är värdefullt att m a ns arbets plats , 

lOkala informationer geä;:'m eVA-nytt snabbt Cd ut 
Holger Dahlqvist 1534 Ulte alls a ng~r sekto~ gasm~ s~ker som förres te n 

Nyt t be hövs . anstallda pa andra orter. eVA-
Sådan Information Som .. 

:,: ,uo,"'" 	 arbetsplatser bÖr därem ~r gemensam för F FY-U olika 
Våra medlemmar ställe o {kresenteras i Sektortidningen. 

I 	i II \ I I I 
Jag håller me f I>.gan CVM-n ytt behOVS :~~~svunnlt frl>.n r s ert upp och medverkar. 
Holger \ i1dn;;;;e;s Ide~t1tet, sedaD namne I Larsson 1834 

Erik Wernern A.got aV or du!<tskyltar Kar 
FCT F Lf 107 

\ I \,I I \ I'W," ~"" 	~ I j I i 
För många order . ... s med order och orde r, .som 

listan informerar Ihja l OS Folk o rkar Inte lasa
Man n • ans lagstavLorna . 5k Jag har inget emot 	 ideligen sätts upp pa . å ett svå rbeg ripligt spr.. 
a ll a och oftaär de 8knv;~n~ c VM-nytt , som oftas t ar poa t t v, har e tt sä r skil t sektor- Däremot laser man g . 	 _vara kvar. Man är Ju me t. nyt t , men e YM - nyt t bör 
puHi r t och begripligt skrlv~~~ få r vi väl se hur den bhr.~latsens lokala frägo r .~m'~~~es;~ rabed av den egna a rbe ts "ht räffande s ektortldn lflb 'd behov - m eD Jag an-e andra orterna. ' ~ e Or lasta läs a rna p" ~ k mer ut oftare - VL 


Det fun ge rande fackl i 
 Hoppas att den om . f Il skall finnas kv a r . 
ser att cV M-nytt l varJe a Erlc Johansson

lOkalavde lnin ga r visar ~~ =~,:~rbete t mellan SF och FCTF 
och det kan vi väl även i f r a kan. samarb~ta om vi vill 
sektorn p~ s4 sätt att låta g om 'nformatoon inom hela 
speglas i Sektor-nytt. gemensam ma angelägenhete r 

SVen fl ke Överström 
eYM verkstadsklubb 

I 	 I J I II 

\ I I \\ \ 	 I 
Jag tycker 

:' 'okala personaltidninga~ 
att vl inte skall ha nag kall ~ä. in [ör sektorta n ra '. 

CV A och eViVl efte rSom VI s 
 b 

det. 	 tvärt om - att vi bland de 
Det gä l' väl inget - sn:a rare får läsa ett och annat 

ge me nsam ma info:matloner~tsptatser än den egna. 
som ti lldrar si g pa andra a r 

l varje fall 'd tills vi ser om sek
bör vi ha kvar CVA -dnytt. t~~t:~la~~~'som vi behöver. 
tortidningen kan ge en m Ingvar Johansson 

SF avd 2118I I \ \ IF\F<"~ 
I/11 

Lennart Thorns t röm 3300 

\/ 	 1\ I \ I 
lag inst1immer 

AnLedningen till att FFV nderhdllssek torn 
blidades var ju bl a att en bätt re Samordnin 
av verksamheterna vid eVA och e\~! (b g 
endast boksta vsordning) s kulLe erhdilas

o 
.;. 

organi sa ti onsenheter har bildats med \,~ ;t!a 
sam het på n era platser. 

Detta bÖr innebära - SOm j ag ser det
atl ?,ehovet av information om händelser Som 
Intraffat eller kommer a tt in t r 'ffa vid verk 
s;mheterna l ~rboga, Malms lätt , tockh olm 
\asted s ?ch Ostersund har et t geme ns mt ' 
~~~~~s8e for personalen inom underhåUssek_ 

Jag.,anser därför att CVA - och CVM 
med fordel kan ersätta. av t ex Se kto r 
~ch foreslär at t de som inte bryr s ig OTn 

erksamheten utanför den egna ort.en, gör 
som me~.andra tidningar, dvs endas t läser 
det som a r av lok<tl t intresse . 


Bernd t Fröden 3200 


\1 \ ~ I I \ 

.. . ... . . -. - . - . . . . -. . . . . . . . - - • • 
Ar 1973 har snart gått till ända_ Det har tör oss vid underhällsverkstäderna varit ett föränd

r ingens är. De »gamla» eVA och eVM har f ö rsvunnit och Underhållssektorn ha r kommit. 

Det är min u ppfattning att omorganisationen upplevts positiv av de anställda och att alla vinn 
lagt sig om att göra den nya organisationen t ill en väl fungerande enhet, 

Jag tackar Er alla inom sektorn fö r de goda arbetsinsatser Ni gjort under det gångna året och 
ti llönskar Er alla 

• 
Q On J uL ~GOTT flYTT AR 


• • • . -. -. . . . . --.. ... 


